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Spørgsmål nr. 1068 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren i forlængelse af TV2s afsløringer gående på at 
politiledelsen i København har udstedt ordrer om ikke at gribe 
ind overfor narkokriminalitet på Vesterbro straks iværksætte 
en tilbundsgående undersøgelse af hvilke ordrer de øverste lag 
i politiledelsen har givet, det præcise indhold af disse, samt op-
lyse om hvorvidt ministeren selv var orienteret?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet anmo-
det Københavns Politi om en udtalelse.

Københavns Politi har i den anledning oplyst, at Københavns 
Politis øverste ledelse ikke har udstedt ordre om, at der ikke 
må gribes ind overfor narkokriminalitet på Vesterbro. Indsat-
sen på Vesterbro er undergivet lokal prioritering fra ledelsen 
på Station City. Station Citys ledelse har oplyst, at der på intet 
tidspunkt er givet ordre om, at de uniformerede patruljer ikke 
måtte anholde gadepushere, og at der ikke måtte gribes ind 
overfor narkokriminaliteten på Vesterbro.

Det kan samtidig oplyses, at det primo juni 2012 på baggrund 
af et alarmerende højt antal lommetyverier i indre by blev be-
sluttet på Station City, at Københavns Politis Specialpatrulje i 
en kortere periode skulle indgå i arbejdet med at bekæmpe den 
eksplosive udvikling i antallet af lommetyverier i Københavns 
indre by, således at denne borgervendte berigelseskriminalitet 
blev bragt ned på et acceptabelt niveau. Dette indebar, at der 
ikke i sædvanligt omfang kunne udføres gadeindsats mod pu-
shermiljøet på Vesterbro. Det blev dog samtidig tilkendegivet, 
at et andet af Specialpatruljens fokusområder – værtshuskon-
trol mod narko i ”festmiljøet” – skulle fastholdes.”


